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Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion 

Anonym rekrytering i Lovisa stad

Anonym rekrytering har hiivit alltmer populär bäde inom den privata och inom den 
offentliga sektom. Med anonym rekrytering avses en metod där ali information som 
hänvisar tili personen, säsom den sökandes namn, födelsetid, adress och modersmäl, tas 
bort frän arbetsansökan. Utgängspunkten är likabehandling av de sökande och mälet är 
att sänka tröskeln för att komma tili en arbetsintervju. Valet av dem som kallas tili 
arbetsintervju görs pä grundval av den kompetens och arbetserfarenhet som den 
sökande angett.

Centrala fördelar med anonym rekrytering är att öka jämställdhet och minska 
diskriminering. Anonym rekrytering är ett effektivt sätt att öka jämställdhet och minska 
upplevelse av diskriminering. Anonym rekrytering är ett utmärkt verktyg för att 
genomföra strategin. Med hjälp av anonym rekrytering kan det visas att värdena inte 
bara är tomma ord och att det samhälleliga ansvaret som är infört i strategin bara är god 
vilja. Mänga personer som är i anställningsförhällande vill inte att deras nuvarande 
arbetsgivare ska fä veta om deras avsikt att byta arbete. Därför är det ett säkert sätt att 
utforska nya karriärmöjligheter genom att söka arbete anonymt och diskutera med 
intressanta arbetsgivare. Anonym rekrytering fär passiva arbetssökande in pä 
arbetsmarknaden och gör det lättare att nä dem.

Pä basis av allt ovanstäende föreslär undertecknade att
anonym rekrytering tas i användning i Lovisa stad inom de olika 
verksamhetsomrädena.

Lovisa 18.1.2021 
Kari Hagfors
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Fullmäktigemotion

Skötsel och underhäll av idrottsplanen och rinken i Forsby

Den största byn i byarnas stad Lovisa häller pä att bli svärt lämnad efter. Det har byggts en ny fin skola i byn 
- en skola som även fungerar som attraktionsfaktor för staden. Bredvid skolan finns den beundransvärda 
Agricolahallen, som erbjuder även för skolan ypperliga möjligheter för idrott inomhus. De grundläggande 
sakerna är i skick för idrott utomhus, men största delen av dessa har gjorts som talkoarbete. Idrottsplanen 
är inte ä jour, skridskobanan och rinken är näst intill i sädant skick att de inte kan användas och även 
skidspärsbottnen skulle behöva iständsättning.

Man kan inte längre hitta människor för att utföra talkoarbetet. Därför föreslär jag att staden reder ut 
hur man ska genomföra skötseln, underhället och reparationerna av ovannämnda uteidrottsplatser i 
Forsby och att staden med snabb tidtabell reparerar den söndriga rinken.

Lovisa 18.11.2020 

Antti Hovi
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Fullmäktigemotion

Effektivering avtomtmarknadsföringen i Lovisa stad

Lovisa stad har 170 tomtertill salu och nastan alla ligger pä sädana detaljplaneomraden där 
kommunaltekniken är färdigbyggd och säledes är de investerade pengarna inte tili nägon nytta.
Tili exempel planomrädena i Forsby där det finns sammanlagt 27 tomter tili salu, och deras 
sammanlagda försäljningspris uppgär tili nastan halv miljon euro beräknat enligt normala priser.

Man borde absolut effektivera marknadsföringen och särskilt försäljningen av stadens tomter!
Om tili exempel en familj frän huvudstadsregionen planerar att köpa en tomt i Nyland, är det 
väldigt osannolikt att de ens hittar Lovisa. Man mäste kunna googla just Lovisa och hamna pä 
stadens tomtsida där det först berättas om en tomtrea. Länkarna för tili gamla protokoll frän är 
2012, listan är läng, kartan dälig och det finns bara ett telefonnummer och en e-postadress som 
man kan kontakta.

I Borgä, där man huvudsakligen köar för att fä en tomt, finns det väldigt bra uppgifter om 
tomterna och omrädena pä stadens vvebbplats. VVebbplatsen har ocksä omfattande 
kontaktblanketter och väldigt mänga kontaktuppgifter tili olika instanser.
Försäljningen av stadens fastigheter och bostadsaktier konkurrensutsätts hos fastighetsmäklare.
Av grannkommunerna konkurrensutsätter Askola med nägra ärs mellanrum marknadsföringen och 
försäljningen av sinä tomter hos fastighetsmäklare. Den valda fastighetsmäklaren tar hand om 
marknadsföringen och försäljningen pä sin egen bekostnad. Först i samband med försäljningen av 
en tomt uppstär det en liten kostnad för kommunen. Det finns en egen omfattande annons om 
varje tomt pä vvebbplatserna Etuovi.com och Oikotie och pä företagets webbplats. Tidvis 
marknadsför man tomterna ocksä i tidningar och tidskrifter.

I enlighet med inledningen i motionen föreslär jag att Lovisa stad omedelbart ska 
konkurrensutsätta fastighetsförmedlingsföretagen i Östra Nyland för att aktivera 
tomtförsäljningen.

Liite - Bilaga nro 6.
kv-fin §97/18.11.2020

Lovisa 18.11.2020

Antti Hovi
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Fullmäktigemotion

Liite - Bilaga nro 5.
kv-frn §96/18.11.2020

RISKANALYS AV BOSTADSMÄSSAN

Lovisa stads ekonomi är i ett kritiskt skede. Underskottet för 2018 uppgick tili 6,7 miljoner euro 
och underskottet för 2019 tili 9,1 miljoner euro. Samtidigt har coronaviruspandemin satt och 
vidare sätter bäde värt land och vär ekonomi pä prov. Konsekvenserna av detta fortsätter ocksä in 
pä det kommande äret.

Lovisa har beslutat ordna en bostadsmässa 2023. Massan utgör en stor ansträngning för 
helhetsekonomin, saväl vad gäller byggandet av mässomrädet som vad gäller 
marknadsföringsinsatsen. Det föreligger en ekonomisk risk.

Med anledning av detta föreslär vi undertecknade att

en riskanalys görs sä fort som möjligt av bostadsmässan och den ekonomiska bärkraften för dess 
genomförande tili stöd för ekonomiplaneringen för kommande är.

Lovisa 16.11.2020 

Kari Hagfors



Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

T iite - Bilaga nroJL
kv-frn § 79/16.9.2020

Reparation av taket i Valkom allaktivitetshus och uppgörande av en 
renoveringsplan för byggnaden sä fort som möjligt

Valkom allaktivitetshus färdigställdes 1985. Det brann dock ner och ett nytt hus 
byggdes 1986. Huset har värit i bybornas aktiva användning fram tili denna dag. 
Dess fungerande delar inkluderar skolans idrottssal, slöjdsalen, hälsovärdarens rum, 
fritidsväsendets klubbrum, en läsesal och bokutläning som drivs av byföreningen 
samt olika hyresfaciliteter. Det finns en närmotionsplats pä gärden. Nu har husets 
skick försämrats kraftigt och särskilt taket behöver repareras omedelbart.

Med anledning av detta och i och med att byggnaden ännu är i aktivt bruk föreslär vi 
undertecknade att

taket pä Valkom allaktivitetshus som är i riktigt däligt skick kommer att 
repareras snarast möjligt och att en grundlig undersökning av husets skick 
ocksä genomförs för att säkerställa den framtida verksamheten.

Lovisa 16.9.2020

KARI HAGFORS 
Kari Hagfors 
m.fl.
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Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

GRUNDLÄGGANDE RENOVERING AV VÄG 1792 (Elimävägen)

Väg 1792 (Elimävägen) som är belägen i Strömfors är i däligt skick och har slitspär och 
gropar. Vägen underhälls av staten och det är nödvändigt att vägen ska beläggas. Vägen 
har renoverats och belagts senast sommaren 2002. 13 kilometer av vägen har 
oljegrusbeläggning och 6 kilometer asfaltbeläggning. Dygnstrafiken har 2019 värit i 
genomsnitt cirka 600 fordon (varav 32 tung trafik) mellan Svenskby och Strömfors och 
mellan Strömfors och Abborfors cirka 1 400 fordon (tung trafik 65).
(https://iulkinen. vayla.fi/webgis-sovellu kset/webgis/template.html?config=liikenne)

Längs vägen finns det tre torvtäktsomräden och flera jordbruksgärdar som har logistiska 
behov. Ocksä skolskjutsarna och arbets- och servicetrafiken kommer att öka frän det 
nuvarande. Väg 1792 är en del av den 100 kilometer länga kulturvägen Västra Kymmene 
Kulturväg (https://lansi-kymenkulttuuritie.fi/svenska/index.php) och har redan mänga är värit 
populär ocksä bland motorister https://www.voutube.com/watch?v=TnrlG9xif2w (väqsträckan i 
fräga frän 3:30). Vägtrafikskadorna har ökat under de senaste ären pä grund av den däliga 
vägytan.

Med hänvisning tili de ovan nämnda motiveringarna föreslär vi att

Stadsfullmäktige och stadsstyrelsen i Lovisa stad vidtar de ätgärder som behövs för att aktivera NTM- 
centralen i Nyland och fä beläggningsarbetet av väg 1792 (Elimävägen) inlett och genomfört.

Lovisa 17.6.2020

Katja Pekkola

https://iulkinen._vayla.fi/webgis-sovellu_kset/webgis/template.html?config=liikenne
https://lansi-kymenkulttuuritie.fi/svenska/index.php
https://www.voutube.com/watch?v=TnrlG9xif2w


Dnr 508/10.02.00/2020

FULLMÄKTIGEMOTION

Begäran om att befria frän skyddsbeteckningar de tvä byggnader som pä ett märkbart sätt 
förfular stadsbilden och ocksä äventyrar säkerheten i Lovisa centrum (Drottninggatan 12 
och 14)

Skyddande och bevarande av bebyggelse är i sig viktigt. Men när vi nu i 30 ars tid har sett hur 
gamla järnhandeln (Drottninggatan 14) i Lovisa centrum förfaller, bör vi inse att byggnaden 
inte tili ett rimligt pris kan räddas mera. Är det da ändamälsenligt att läta byggnaden i sä hög 
grad förfula gatubilden vid säväl Drottninggatan som Karlskronaboulevarden som den gör. 
Byggnader som stär tomma kan pä inget sätt bibehälla sitt värde utan förfallet fortgär.
Ocksä byggnaden pä vägen in tili nedre staden, Drottninggatan 12, är sä tili den grad 
förfallen att det vore värt att befria även den frän skyddsbeteckningen (förfallet har pägätt 
minst lika länge).
En rivning av byggnaderna skulle samtidigt avlägsna en säkerhetsrisk i stadskärnan.

Lovisa stad har via verksamheten kring Lovisa historiska hus pä ett beaktansvärt sätt visat sig 
värna om gammal bebyggelse, och det i sig visar att man inte lättvindigt gär in för en lösning 
att befria byggnader frän skyddsbeteckningar. Dock bör man inse när täget gätt.

Därför anser vi att staden nu med det snaraste bör vidta ätgärder för att befria byggnaderna 
frän deras skyddsbeteckning för att kunna utnyttja tomterna pä ett bättre sätt.
Alternativet kunde vara att flytta byggnaderna tili en för dem lämpligare plats.

Lovisa, 20.5.2020

Therese Meriheinä 
Marina Bruce

Följande fullmäktigeledamöter meddelade under stadsfullmäktiges elektroniska sammanträde 
20.5.2020 att även de undertecknar motionen: Mia Heijnsbroek-Wiren, Mikael Karlsson, Tom 
Liljestrand, Pertti Lohenoja, Kari Hagfors ja Kristian VVillner.
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Liite - Bilaga nro 7.
kv-frn § 154/11.12.2019

Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

ATT ÄTERSTÄLLA BELÄGGNINGEN PÄ SALTBODTORGET TILL 

SIN URSPRUNGLIGA FORM

Saltbodtorget är en Central plats i den historiska nedre staden i 
Lovisa. Det har fungerat som ett viktigt salutorg. Nuförtiden 
fungerar det ocksä som en Central plats för försäljnings- och 
utställningsständ vid det ärliga Stora evenemanget Lovisa 
Historiska Hus. Torget har i enlighet med sin historia värit belagt 
med nubbstenar. De har nu sjunkit under sandlagret och torgets 
ursprungliga historiska utseende har säledes förändrats.

Vi undertecknade föreslär att

Salbodtorgets beläggningsyta äterställs i dess ursprungliga 

skick, dvs. nubbstensbeläggningen förnyas, pä samma sätt 

som man pä ett utmärkt sätt har gjort även pä Slottsgränden.

Lovisa 11.12.2019

Kari Hagfors
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731/00.01.01/2019

STADSFULLMÄKTIGE

Fullmäktigemotion

Attändra förvaltningsstadgans § 135

Bakgrund: Lovisa stads fullmäktigeledamöter är mycket aktiva när det gäller att lämna in 
motioner. En stor del av motionerna är tili sin karaktär sädana att de sysselsätter tjänstemän 
orimligt hög grad. Dessutom päverkar mänga motioner budgeten och därför skulle det vara 
bättre om dessa ärenden skulle föras tili behandling som budgetmotioner.

Av denna anledning föreslär vi att förvaltningsstadgans § 135 skulle ändras sä att efter texten 
"remitteras tili stadsstyrelsen för beredning" tilläggs en text "och beslutande om motionen 
leder tili fortsatta ätgärder. De fullmäktigemotioner, i fräga om vilka stadsstyrelsen har 
beslutat att de inte tas upp tili beredning, framläggs fullmäktige för kännedom”.

Lovisa 16.10.2019

Janne Lepola 
stadsfullmäktigeledamot
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Liite - Bilaga nro 8.
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Lovisa stadsfullmäktige

FULLMÄKTIGEMOTION

Information vid beredningsskedet av planer

I Lovisa planeras omräden för vindkraftsproduktion i närheten av bebyggda bostadsomräden. 
Ekonomiskt lönsam elproduktion förutsätter Stora vindkraftverk med Stora kringliggande omräden 
för industriell produktion. Anläggandet av vindkraftverk passar därför bäst i obebodda miljöer.

Vindkraftverkens inverkningar pä människor och naturen varierar beroende av anläggningarnas 
läge, storlek och antal. När nya energiproduktionsomräden grundas, ska man se tili att natur- och 
kulturvärden bevaras samt att människornas livsmiljö förblir trivsam och högklassig. 
Vindkraftsbyggandet ska anpassas tili de övriga användningsbehoven pä omrädet samt granskas i 
ett större sammanhang genom stadsstrategin. Med tanke pä balanserad utveckling och social 
gemenskap är det viktigt att ta hänsyn tili olika invänar- och intressegrupper.

Innan man fattar beslut ska man se tili att man genom flera kanaler fördelar tillräckligt med 
information om ärenden som är under beredning. För att kunna bilda sinä synvinklar och 
inställningar inför beslutsskedet är det väsentligt för beslutsfattarna att fä neutral information som 
innehäller äskädliga och förstäeliga fakta med objektivt beskrivna mälsättningar, alternativ och 
dessas inverkningar.

Jag föreslär att Lovisa stad

ordnar för förtroendevalda ett informationsmöte utan nägra bindningar beträffande 
vindkraftenergin innan processen för godkännande av delgeneralplanen för vindkraft i 
Tetom inleds. Det kan tänkas att tili exempel vindkraftsexperter frän Statens tekniska 
forskningscentral stär för substansen pä mötet.

läter utföra en marknadsundersökning i syfte att reda ut invänarnas och de utomstäendes 
synpunkter och erfarenheter om omrädets häll- och dragningskraft samt om omrädets 
identitet nu och i framtiden. Vilka slags förändringar minskar/utökar boendet pä omrädet 
och inflyttningen tili omrädet? Ökar eller minskar de planerade omrädena för 
vindkraftsproduktion i hemmets närhet intresset för att bo pä eller flytta tili omrädet eller 
överhuvudtaget tili kommunen?

Lovisa 16.10.2019

Satu Hämäläinen, sd
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Fullmäktigemotion

Solpaneler tili taken pä byggnader ägda av Lovisa stad

Hur klimatförändringen ska tyglas diskuteras allt mer intensivt i olika länder, ocksä i 
Finland. Mest utsläpp skapas av energiproduktionen, det vill säga den elektricitet, 
den värme och de bränslen som produceras för industrin. Som en ny och allt mer 
använd kalla för utsläppsfri energi har solpaneler blivit allt vanligare säväl inom 
industrin som bland hushällen. Priset pä solpaneler har sjunkit och de är numera rätt 
enkla att installera tili och med pä tak i smähus. Tili och med i Finlands förhällanden 
börjar de ha en betydande nytta som energikälla.

Därför föreslär vi undertecknade att

Lovisa stad vidtar ätgärder och installerar solpaneler som energikällor för sinä 
offentliga byggnader. Pä detta sätt fas självförsörjande energi och genom det 
ocksä ekonomisk besparing, och pä detta sätt är staden för sin del med och 
ästadkommer utsläppsfri energi.

Lovisa 16.10.2019

Kari Hagfors
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Fullmäktigemotion

Klimatstrategi för Lovisa för att uppnä kolneutralitet 2030

Den internationella världskongressen om klimatförändringen som väckt stort 
intresse hölls i New York i samband med FN:s klimatmöte 24.9.2019. Även Finlands 
president och unga svenska och internationellt kända klimataktivisten Greta 
Thunberg medverkade. Thunberg förkunnade: "ni (beslutsfattarna) sviker oss. Men 
de unga har börjat inse ert svek. Om ni sviker oss kommer vi aldrig att förläta er".

Pä mötet lyfte man fram att det effektivaste sättet att päverka klimatförändringen 
är att ingripa i Stora utsläppskällor. Det som skapar mest utsläpp är 
energiproduktionen, det vill säga elektriciteten, värmen och bränslena för industrin, 
boendet och förflyttandet av människor och saker frän en plats tili en annan. Ä 
andra sidan bör man komma ihäg att cirka en fjärdedel av alla växthusgasutsläpp 
som människan stär för härstammar frän markanvändning, jord- och skogsbruk. Att 
använda skog för att bekämpa klimatförändringen förutsätter en bestäende ökning 
av skogarnas kollager. Nu avverkar man dessvärre kolsänkorna när de fortfarande är 
halvvuxna.

Med anledning av detta föreslär vi undertecknade - för vi vill ju inte svika de unga 
och deras förtroende - att

en klimatstrategi utarbetas för Lovisa för att staden ska uppnä kolneutralitet fram 
tili 2030 och att man i stadens avverkningsplaner redan nu börjar fokusera pä att 
ästadkomma kolsänkor i trädbeständet.

Lovisa 16.10.2019

Kari Hagfors
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Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

Stadsroddbätsservice tili Lovisa

I Lovisa stads strategi konstateras det att stadens havsnära läge avspeglas 
i stadens grundkaraktär och -väsen. Den marina miljön har emellertid inte 
utnyttjats i tillräcklig grad som attraktion i staden. Därför finns det skäl att 
söka nya sätt att öka stadsinvänarnas och besökarnas möjligheter att 
njuta av den havsnära miljön, speciellt nu da staden blir värd för 
bostadsmässan 2023. Stadsbätar skulle stöda stadens mälsättningar för 
utnyttjande av dess havsnära läge, öka rekreationsmöjligheter i den 
marina miljön och skapa nya möjligheter för dem som inte har egen bät 
att njuta av havslivet i Lovisa.

Av denna anledning föreslär vi undertecknade att

staden utreder möjligheterna att ta i bruk en stadsroddbätsservice 
genom att placera bätar vid Skeppsbron, pä campingplatsen och i och 
med bostadsmässan även pä "Drottningstranden" pä Lovisavikens Östra 
Strand.

Lovisa 17.9.2019

Liite - Bilaga nro 20.
kv-fm § 107/18.9.2019

Kari Hagfors
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Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

Att skapa ett uppföljningssystem för beslut om fullmäktigemotioner

Stadsfullmäktigeledamöter väcker motioner och kommuninvänare 
kommer med initiativ i syfte att päverka utvecklingen av stadens tjänster, 
skapa nya verksamhetsformer och päverka innehället och lösningarna i 
stadens ekonomi- och verksamhetsplan.

Behandlingen av motionerna och initiativen i stadens organ fastställs i 
kommunallagen och förvaltningsstadgan. Om man i de svar som getts valt 
att godkänna motionen eller initiativet, eller om man beslutat sig för ett 
negativt beslut, ska de som väckt motionen eller kömmit med initiativet 
informeras om saken. Det mäste anses vara otillräckligt att enbart 
använda ett dylikt förfaringssätt, eftersom man inte skapat nägot 
egentligt uppföljningssystem för godkända motioner och initiativ.

Därför föreslär vi undertecknade att

-det skapas ett uppföljningssystem för hur och när godkända motioner 
och initiativ kommer att verkställas eller har verkställts, varvid man 
fär bekräftelse över de lösningar som valts

- uppföljningsrapporter över motioner och initiativ som godkänts under 
fuilmäktigeperioden och de ätgärder som vidtagits med anledning av 
dem framläggs stadsfullmäktige för behandling en gäng per är

- man vad gäller invänarinitiativ även tillkännager initiativtagarna 
rapporterna och ätgärderna i anknytning tili initiativen.

Lovisa 17.9.2019

Kari Hagfors
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Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

Att genomföra Östra strandbanan genom att delta i projektet

Före riksdagsvalet betonade alla riksdagskandidater fran Lovisa att Östra strandbanan borde antecknas i 
regeringsprogrammet. Mälet är bra och som ett resultat av de nyligen förda regeringsförhandlingarna har 
det antecknats i regeringsprogrammet att man tillsammans med staten, kommunerna och eventuella andra 
nyttohavare strävar efter att se tili finansieringen och fortskridningen av Stora banprojekt frän avtal tili 
genomförande.

För Lovisa är Östra strandbanan viktig pä läng sikt när det gäller bäde personaltrafik och särskilt 
arbetstrafik. Banan skulle möjliggöra att det nu sjunkande invänarantalet skulle stiga.

Därför föreslär vi undertecknade att

Lovisa stad beslutar för sin del delta i genomförandet av banprojektet och visa exempel genom att 
reservera bäde i budgeten för intäktsäret för bostadsmässan 2023 och i budgeten för 2024 ett anslag pä 
en (1) miljon euro för att finansiera och ästadkomma strandbanan.

Lovisa 14.6.2019 

Kari Hagfors
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FULLMÄKTIGEMOTION

Att underlätta situationen för personer som söker asyl

Antalet asylsökande uppskattas vara 20-30 personer i Lovisa. Förläggningen i Kotka 
ansvarar för deras omsorg. Dess verksamhet har vad gäller vissa frägor värit ineffektivt, tili 
ooh med olagligt, i synnerhet vad gäller de asylsökande som bor i Lovisa.

En del av de asylsökande kommer att bli dokumentslösa i är. Deras uppehällsrätt upphör i 
Finland, men de upplever att de inte kan ätervända tili sinä hemländer. De är rädda för 
deras livs, hälsas ooh familjers skull. Situationen är psykiskt ohällbar för mänga. Pölisen 
ooh invandringsverket har informerat det irakiska folkets del om att de inte kan avlägsnas 
frän landet. Mottagningsenheternas tjänster slutar dock för deras del.

Dessa människor befinner sig i en utsatt position. Om de utelämnas frän samhället 
kommer de att utsättas för grä ekonomi, exploatering, brott och radikalisering. Det är i 
Finlands och Lovisabornas intresse att invandrare integreras i vär kultur och bli lika 
skattebetalande medlemmar i samhället med tillhörande skyldigheter och rättigheter.

Enligtfinsk lag ligger ansvaret för de dokumentlösa Lovisabor otvetydigt hos staden, som 
mäste erbjuda dem boende, hälsovärd och kostservice. Dokumentlösa barn har enligt lag 
rätt att gä i skola. Den nya finska regeringen har uppgett att lösningen pä dödläget för 
vuxna är att ansöka om arbetstillständ. De behöver stadens stöd för detta.

För ett är sedän talades det pä torget vackra fraser om mänskliga rättigheter och 
mänsklighet. Särskilt var de sä kallade Lovisaflickorna och deras föräldrar pä tapeten. 
Familjens situation har inte blivit bättre under äret, och Migri vägrar att omvärdera behovet 
av asyl. Flickorna har lärt sig finska i skolan och familjens far har besökt den finska 
spräkklubben som organiserats av volontärer.

Vi undertecknade föreslär att livet för de asylsökande som nu bor i Lovisa underlättas 
genom att man

1) utser i Lovisa stads organisation en enhet eller person som bär totalansvaret 
för tjänsterna för samtliga invandrare som bor i staden (Hittills har Lovisa stad 
enbart skött tjänsterna för kvotflyktingar.)

2) erbjuder alla barn och ungdomar i vär stad behövliga tjänster inom 
barnskydd, smäbarnspedagogik och skola. Ungdomarna ska fä slutföra 
lärokursen inom den grundläggande utbildningen trots att de skulle vara 17 är 
fyllda

3) erbjuda invandrare, oberoende om de är asylsökande, kvotflyktingar eller 
dokumentlösa, samma hälsovärdstjänster som urbefolkningen

4) anordna obligatorisk finsk- och/eller svenskundervisning för vuxna
5) anordna obligatorisk arbetshandledning och undervisning för invandrare.



464/04.03.01/2019
Lovisa stad erbjuder tjänsterna för asylsökande i samarbete med förläggningen i Kotka. Förläggningen i 
Kotka har inte ordnat alla de tjänster som familjens barn är berättigade tili. Lovisa stad svarar för tjänsterna 
för dokumentlösa och FPA för deras utkomst. Finska staten via Lovisa stad och FPA ansvarar för tjänsterna 
för kvotflyktingar.

Lovisa 12.6.2019 underskrifter



Line - pnaua mu u.
kv-fin § 58/15.5.2019

Valtuustoaloite: Päiväkotien turvallisuuden parantaminen

Loviisan päiväkotien pihoilla tapahtuu aika ajoin ilkivaltaa, joskus on rikottu aitaa, joskus rikottu 
ikkunoita tai pulloja ja pihalle on jäänyt lasisirpaleita. Silloin joutuvat päiväkodin lapset vaarallisiin 
tilanteisiin, jos ei joku työntekijä ehdi ensin huomaamaan vaarat ja korjaamaan ne ajoissa. Tällaiset 
vaaralliset tilanteet ovat äärimmäisen ikäviä, kukaan ei halua asettaa omaa lastaan turvattomaan 
paikkaan.
Sama ongelma on esiintynyt monessa eri paikassa ympäri Suomea, ja siksi onkin alettu kokeilemaan 
keinoja miten voitaisi nämä ongelmatilanteet välttää tai ennaltaehkäistä. Hyväksi koettu keino on ollut 
valvontakameroiden asentaminen valvomaan päiväkotien pihoja. Tällä keinolla on ilkivalta miltei 
loppunut kokonaan monessa päiväkodissa, Vantaa ja Porvoo ovat tästä hyviä esimerkkejä.

Esitämme että Koskenkylän päiväkoteihin asennetaan valvontakamerat valvomaan pihoja 
turvallisuuden parantamiseksi sekä ilkivallan ehkäisemiseksi. Samalla täytyy selvittää 
kameravalvonnan tarve muissa päiväkodeissa Loviisassa.

Fullmäktigemotion: Förbättring av säkerheten pä daghem

Daghemmen i Lovisa utsätts ibland för ofog ooh vandalism. Staket har blivit förstörda, glas ooh 
fönster har krossats sä att splitter har lämnats pä marken. Da utsätts barnen i dessa daghem för 
farliga situationer, ifall inte nägon arbetare hinner märkä ooh ätgärda skadorna i tid. Sädana farliga 
situationer är synnerligen otrevliga, ingen vill väl ha sitt barn utsatt för otryggheter.
Samma problem har uppstätt pä flera ställen runtom i Finland, ooh därför har det gjorts olika försök att 
hitta lösningar som kan minska eller förebygga vandalismen. En fungerande ooh bra lösning har visat 
sig vara att installera kameraövervakning pä daghemsgärden. Pä detta sätt har man lyckats att sä 
gott som helt sluta vandalismen pä flera daghem i säväl Vanda som ocksä i Borgä.

Vi föreslär att vi förbättrar säkerheten ooh förebygger vandalismen genom att installera 
kameraövervakning pä Forsby daghems gärdar. Man bör även utreda behovet av kameraövervakning 
pä de övriga daghemmen i Lovisa.



Liite - Bilaga nro 5.
kv-fm § 57/15.5.2019

Dnr 396/01.02/2019

Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

Harmonisering av mötesarvoden för de bolag och affärsverk som tillhör stadskoncernen

Tili Lovisa stadskoncern hörflera bolag och med koncernstyrningen strävar man efter att harmonisera 
ledningen i bolagen. För detta har stadsstyrelsen ocksä grundat en utvecklings- och koncernsektion.

För att en harmoniserad lednings- och mötespraxis ocksa uppnas pä koncernbolagens styrelsenivä föreslär 
vi undertecknade att

alla mötesarvoden för styrelser i koncernbolagens affärsverk harmoniseras sä att de följer de 
mötesarvoden som betalas tili stadsfullmäktigeledamöter. För närvarande är mötesarvodena 80 
euro/sammanträde. Man avstär frän ärsarvoden och de betalas inte tili styrelsernas presidier.

Lovisa 15.5.2019

Kari Hagfors



246/08.00.00/2019

Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

Tili Svenäsvägen i Valkom en lättrafikled som leder förbi bullervall

I december 2018 skars Svenäsvägen av vid Valkom hamn av en bullervall, som hindrar ali trafik pä vägen. 
Genomfart är alltsä inte längre möjlig. Svenäsvägen användes dock bland annat som en livlig friluftsled. 
Svenäsvägen var ocksä den enda trygga lättrafikleden mellan Lovisa och Valkom. Pä omrädet gäller 
detaljplanen för den sä kallade triangeln i Valkom, i vilken man märkt ut lättrafikled som ändä inte byggts. 
Planen har inte heller tili övriga delar genomförts. Det finns inga planer för genomförandet av de 
lättrafikled som beskrivs i planen. Efter det att Lahden Lämpövoima Oy:s koltransporter och 
lagringsverksamhet upphörde är det TV-omräde som anvisats pä stadens omräde i triangeln i Valkom 
obehövlig. Säledes finns det tills vidare inget behov för hamnen att breda ut sig över Svenäsvägen.

Pä basis av allt det ovan nämnda föreslär vi undertecknade att

en lättrafikled som leder förbi bullervallen byggs pä Svenäsvägen. Genom leden bäde främjar man den 
lätta trafiken och förbättrar avsevärt trafiksäkerheten mellan Valkom och centrum.

Lovisa 19.3.2019

Kari Hagfors



Liite - Bilaga nro 5.
J (o S Ö X Ö 9,. O X/clolH kv-fm § 17/20.2.2019

FULLMÄKTIGEMOTION

Stadsstyrelsens uppföljning av verksamheten och ekonomin

Enligt 30 § i kommunallagen är fullmäktige, stadsstyrelsen och dess sektioner, nämnderna och deras 
sektioner, direktionerna och deras sektioner samt utskott kommunala organ.

Enligt § 26 i kapitel 5 i Lovisa stads förvaltningsstadga har organen som uppgift bland annat att 1. utveckla 
verksamheten, ekonomin och organisationen, 2. ställa upp mäl, styra och övervaka planeringen och 
genomförandet samt svara för verksamhetens ändamalsenlighet och att verksamheten ordnas pä ett 
resultatrikt sätt, 10. för egen del godkänna verksamhetsmälen i ekonomiplanen och 12. godkänna 
användning av anslagsandelen enligt den bindande nivan för nämnden.

I § 76 i del II, Ekonomi och kontroll, i Lovisa stads förvaltningsstadga bestäms det att organen ska varje 
mänad följa upp budgetutfallet inom det egna verksamhetsomrädet. Enligt Lovisa stads protokoll följer 
stadsstyrelsen upp stadsorganisationens ekonomi halvarsvis och förbereder budgeten för följande period, 
men följer inte upp läget för organisationens läge för verksamheten eller ekonomin i enlighet med § 76 i 
förvaltningsstadgan, lika som inte en del av de övriga organen i staden.

Den regelbundna uppföljningen av i synnerhet stadsorganisationens ekonomi ligger pä en otillräcklig niva i 
stadsstyrelsen. Under stadsfullmäktiges budgetsammanträde i november 2018 gavs en felaktig bild av 
stadsorganisationens ekonomiska läge. Under fullmäktiges sammanträde i december framfördes plötsligt 
negativa anslagsändringar pä 7 miljoner euro för att införas i driftsekonomin och investeringsdeien.

Vi undertecknade föreslär att stadsstyrelsen följer med stadsorganisationens ekonomiska läge 
omedelbart med det mänatliga ekonomirapporteringsmaterialet pä det sätt som förutsätts i 
förvaltningsstadgan och att stadsstyrelsen styr och övervakar de övriga organen sä att de agerar lika.

Lovisa 20.2.2019

Kalevi Lappalainen, SDP



Dnro 812/10.01.02/2018

FULLMÄKTIGEMOTION

Att utveckla Forsby med hjälp av geografiskt informationssystem och att marknadsföra 
omrädet som ett livskraftigt omräde

Forsby är en växande tätort och det är viktigt att utveckla den pä ett helhetsbetonat sätt. Som bäst är 
där under byggande en ny skolbyggnad i stock för finsk- och svenskspräkiga skolor (ärskurserna 1-
6). Även gäng- och cykelvägar häller pä att byggas.

Lovisa stad ska 2019 med hjälp av geografiskt informationssystem kartlägga hur omrädets invänare, 
företagare och aktörer inom tredje sektorn ser pä utvecklingen av omrädet.

Marknadsföringen av Forsby som ett livskraftigt omräde ska päbörjas utan dröjsmäl. Lovisa 
behöver nya invänare. I Forsby finns förutsättningar för potentiell tillväxt som följd av den nya 
skolbyggnaden och de goda trafikförbindelsema.

Lovisa 17.10.2018 

Kirsi Nurkkala rn.fl.



$01-,/OK.00.00 /£o)% Liite - Bilaga nro 16.
kv-fm § 122/17.10.2018

Stadsfullmäktige i Lovisa stad

FULLMÄKTIGEMOTION

Byggande av vägbelysning för tryggande av trafiksäkerheten

Efter mänga om och men fick Hardom-/Uljendalvägen 1761 ny beläggning pä försommaren 

2018. Trots ny asfalt är vägen fortfarande farlig för speciellt fotgängare och cyklister för den 

är krokig och vägrenarna ytterst smala, samt vägbelysning saknas.

Där mest trafik rör sig (ca 671 fordon/dygn) och vägen är farligast är vägavsnittet mellan 

Riksväg 6 och Hopomvägens korsning. Ett trettiotal hushäll bor vid detta avsnitt. Förtvä är 

sedän inträffade där ocksä en svär olycka när en bil körde pä en skolelev. Sedän dess har 

ocksä stadens bildningsnämnd klassificerat vägavsnittet som extra farligt och skolskjutsarna 

utökats.

Därför föreslär vi undertecknade att:

För att trygga trafiksäkerheten bör staden inleda planering av vägbelysning pä avsnittet 
RV 6 - Hopomvägens korsning, en sträcka pä ca 1.8 km. Enligt enheten för samhällsteknik 
skulle kostnaderna bli ca 54 000 €. Om möjligt sä hoppas vi att vägbelysningen kan 
förverkligas redan nästa höst, t.ex. med budgetmedel för utveckling av övriga stadsdelar.

Liljendal 17.10.2018 

Tom Liljestrand
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MOTION

VÄGBELYSNING TILL FARLIGT VÄGAVSNITT I STADSDELEN FASARBY

Lovisa stad bör reservera budgetmedel för byggande 

av vägbelysning pä ett vägavsnitt 

i stadsdelen Fasarby i Lovisa stad.
»

Det aktuella vägavsnittet gäller Safsalövägen ( väg nr. 1580) i F..sarby med början frän 
korsningen

med Kabbölevägen och sedän cirka 1.7 km framät 

genom bysamhället Fasarby mot Sarfsalö.

Motivering: Längs vägen som är krokig och backig körs
regelbundet tung trafik . därtill bor flera barnfamiljer längs vägavsnittet

Bilaga: Kartskiss över det aktuella vägavsnittet som bör förses med vägbelysning

Högaktningsfullt :

Mikael Karlsson
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Liite - Bilaga nro 6.
kv-fin §42/21.3.2018

Stadsfullmäktige

Fullmäktigemotion

Att ta i bruk kommunsyn vid förverkligandet av investeringar

I kommunsynen för förnybar energi reder man ut hur det är förnuftigast att oka förnybar energi i 

kommuner. Kommunsynen reder ut nuläget för energiproduktionen och energiförbrukningen, de 

förnybara energitillgängarna i omrädet, de lönsamma möjligheterna för att öka förnybar energi 

samt konkreta ätgärder och besparingar. Utgängsläget är hur det är förnuftigt att öka förnybar 

energi i kommunen. Pä motsvarande sätt utreds i samband med detta de metoder som mest 

minskar utsläpp. Da kan man väljä de investeringsobjekt som vad gäller utsläppsminskningar de 

facto är effektiva.

I kommunsynen ses systematiskt över sädana objekt där det är möjligt att övergä tili förnybar 

energi. Dessutom kan investeringarna tidtabellföras, i och med att det ändä inte är möjligt att 

genomföra alla investeringar pä en gäng.

Staten stöder för närvarande utförandet av kommunsyner. Det är möjligt att fä stöd som 

motsvarar tili och med hälften av kostnaderna för arbetet. Redan 70 av kommunerna i värt land 

har utnyttjat kommunsynen med goda resultat. Man har lyckats genomföra mänga investeringar 

som ersätter fossil energi.

Med anledning av detta förslär vi undertecknade att

kommunsyn genomförs även i Lovisa antingen ensamt eller i samarbete med grannkommuner.

Lovisa 21.3.2018

KARI HAGFORS 

Kari Hagfors 

m.fl.



Liite - Bilaga nro 9.
kv-fm § 27/14.2.2018
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133/10.04.02/2018 Liite - Bilaga nro 9.
kh-stst § 304/4.11.2019

Stadsfullmäktige i Lovisa stad

Fuilmäktigemotion

Arrendeavtal för fastigheter som staden äger och arrenderar ut

I samband med försäljningen av fastigheten Krouvinmäki har det kömmit fram att det inte funnits ett 
skriftligt arrendeavtal för fastigheten och att inget arrende har uppburits sedän den övergatt frän Strömfors 
tili Lovisa stad.

Pa grund av detta föreslär vi undertecknade att

stadsstyrelsen omedelbart granskar att alla utarrenderade fastigheter som Styrelsen förvaltar har 
skriftliga och tidsenliga arrendeavtal

Lovisa 14.2.2018

Kari Hagfors (m.fl.)



131/00.00.01/2018

Liite - Bilaga nro 6.
kv-fm § 24/14.2.2018

Stadsfullmäktige i Lovisa stad

Fullmäktigemotion

Grundande av ett näringsutskott

Skapandet av förutsättningar för näringslivet har blivit allt svärare och konkurrensen 
om företag allt härdare kommuner emellan. Ett ökat antal företag och ett 
därigenom ökat antal arbetsplatser ökar alltid ocksä pä antalet invänare i en stad 
och sälunda ocksä pä inflödet av skatteintäkter.

Med anledning av detta föreslär vi undertecknande att

det underlydande stadsstyrelsen i Lovisa stad grundas ett näringsutskott som 
verkar som sakkunnigorgan och sätter sig in i näringslivsfrägor samt gör 
framställningar om dessa.

Lovisa 14.2.2018

Kari Hagfors (m.fl.)



/ , Liite — Bilaga nro 14.
5 M O/öo Ol-OV/io^ kv-fm § 28/8.3.2017

Lovisa stadsfullmäktige 

Fullmäktigemotion

Bestämmelser för nätfiske i Lovisaviken

De tillstand som beviljats för nätfiske i Lovisaviken har visat sig innefatta ojämlika bestämmelser. De sä 
kallade fritidsfiskarna far fiska med tre nät, vilkas maskstorlek är 50 mm, näthöjd 180 cm och längd 
30 meter. De övriga, sä kallade "yrkesfiskarna" beviljas tillstand för t.o.m. tio nät, vilkas längd är högst 
60 meter och höjd högst tre meter mellan Svartholm och hamnen, och därtill för atta nät som har en längd 
pä högst 60 meter och en höjd pä högst 180 cm mellan Tullbron och hamnen, medan isen ligger kvar. 
Maskstorleken för dessa nät har ocksä fastslagits tili 50 mm. Detta innebär att de sistnämnda fiskarna kan 
med sinä Stora nätantal liksom dra "en effektiv mur" tvärs Lovisaviken som redan i och för sig är smal och 
ställvis ytterligare avsmalnad av öar. Detta slags fiske försvärar naturligtvis fristidsfiskarnas verksamhet och 
förhindrar ocksä ökningen av fiskebeständet i Lovisaviken.

Med anledning av detta föreslar vi undertecknare att

man utarbetar sädana bestämmelser för nätfiske i Lovisaviken som behandlar alla likvärdigt sä att fisket 
norr om Svartholm begränsas tili att gälla tre nät med en längd pä 30 meter, maskstorlek pä 50 mm och 
höjd pä 180 cm. Med ett nätantal som överskrider detta samt med högre eller längre nät skulle fisket 
vara tillätet syd om Svartholm.

Lovisa 8.3.2017 

Kari Hagfors

stadsfullmäktigeledamot


